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 Algemene Vergadering EuropaPact Fryslân 13 juni 2024 
Locatie: Firda, Abe Lenstra Boulevard 29, Heerenveen 

Aanwezig: Friso Douwstra (voorzitter), Remboud Van Iddekinge, Paul Schoute, Hedwich Rinkes, Jan van 
Weperen, Rob Jonkman, Ineke van Gent, Robert Hartogh Heys van de Lier, Tytsy Willemsma, 
Marja van der Meer, Oebele Brouwer, Carlo Segers, Hans Paul van der Snee, Joyce Walstra, Bert 
Wassink, Roelof Theun Hoen, Robert Wester, Mette Blom, Paula Bijvoets, Jan van der West, Jan 
Slijkhuis, Bas van den Barg, Alwien de Boer (verslag). 

Afwezig: Marianne Poelman, Abel Reitsma, Michiel Schrier, Remco Meijerink, Leo Pieter Stoel, Rommy 
Kempenaar, Johannes Kramer 

1. Opening en mededelingen  
 
Rob Jonkman opent bij afwezigheid van Friso Douwstra de vergadering. Friso Douwstra neemt bij agendapunt 3 
het voorzitterschap over. 

2. Verslag van de vergadering de Algemene Vergadering van 23 april 2024 – ter vaststelling  

Er zijn geen opmerkingen over het verslag van de vorige keer, het verslag wordt vastgesteld. 
 
3. Evaluatie EPF – ter bespreking 

Robert Wester (Berenschot) schetst het proces van de evaluatie, zoals dit ook in de AV van 23 april is toegelicht. 
Op basis van de Theory of Change is een evaluatiekader opgesteld, waarna in korte tijd veel betrokkenen zijn 
geïnterviewd. Omdat EPF pas anderhalf jaar effectief bezig is, gaat het om een lerende evaluatie. Aanvullend is er 
ook een juridische analyse gemaakt. 

Belangrijke uitkomsten van de evaluatie:  
- EPF zorgt voor een sterke verbinding tussen gemeenten, provincie, kennisinstellingen en andere betrokken 
partijen op het gebied van Europabewustzijn.  
- EPF biedt een stevige basis voor het opdoen van kennis over de EU en subsidiemogelijkheden.  
- Een actieve houding van alle betrokken partijen is gewenst. 
 

Aanbevelingen: 
- Maak concreet waar je op gaat inzetten en focus hierop. 
- Zet meer in op de triple helix 
- Werk toe naar een Friesland op twee snelheden. Bedien beide groepen. 
- Realisme over haalbaarheid: wel advies over projecten geven, maar geen projectontwikkeling 

• Hedwich Rinkes: Hoe kunnen we het bedrijfsleven aanhaken?  

• Joyce Walstra geeft aan dat we het bedrijfsleven niet op een hoop moeten gooien. Ga werken in ketens, 
en laat de koplopers (als voorbeeld werd Titomic uit Akkrum genoemd) aanhaken bij EPF. Faciliteer 
daarnaast ook de volgers. 

• Paul Schoute: Is het voldoende duidelijk wat EPF doet bij de organisaties die nog niet bij EPF zijn 
aangehaakt? Is de focus wel duidelijk? 

• Robert Wester licht toe dat we als netwerk met elkaar een platform moeten vormen waarbij we ook 
andere partners zoeken. Het laten zien van resultaten is hierbij belangrijk. Bijvoorbeeld door het 
monitoringsysteem van NHL Stenden. EU is een kwestie van een lange adem, zet vooral door. 



 

• Robert Hartogh Heys van de Lier: Als kanttekening op de top- en breedtesport; pas op dat we niet met 
hagel gaan schieten. Ga niet met alles naar Europa, maar kies de speerpunten waarin je succesvol zou 
kunnen zijn.  

• Robert Wester licht toe dat er al partijen zijn die topsport beoefenen. Die moet je op een actievere 
manier ondersteunen. De breedtesport heeft hier vooral betrekking op de deelnemers en niet zozeer op 
de inhoud. 

Advies voor toekomstrichting EPF: 
1: Het EPF voortzetten of beëindiging van de samenwerking 
2: Doorgaan op huidige weg of de stap zetten naar groeiscenario EPF+ (EPF uitbouwen tot Fries kenniscentrum) 
3: De bestaande SOK behouden of kiezen voor verzelfstandiging 

Bij kiezen voor de huidige weg of het groeiscenario EPF+: 
-  Wegnemen knelpunten 
-  Uitvoering van kerntaken zoals overeengekomen 
-  Invullen van randvoorwaarden 

• Robert Hartogh Heys van de Lier: Is het tijdspad van tweeëneenhalf jaar naar een EPF+ scenario niet erg 
lang? Friso Douwstra geeft aan dat dit later in de vergadering aan de orde zal komen.  

• Robert Wester vult aan dat dit samenhangt met het commitment om samen deze kant uit te willen. De 
juridische vorm hierbij moet dienstbaar zijn aan het gekozen scenario. 

Friso Douwstra vraagt de deelnemers aan de vergadering per organisatie een reactie te geven: 

• Bert Wassink: Terschelling heeft nog weinig praktijkervaring, de afstand is best groot. Wellicht wel 
interessante projecten op Terschelling om Europese steun bij te zoeken. Positief over voortzetting, zou 
jammer zijn om er nu mee te stoppen. 

• Jan van Weperen: Positief om samen Europees perspectief te benutten. Concretiseringsslag is wenselijk 
en een uitdaging. Belangrijk dat bedrijfsleven en het onderwijs intensiever gaan samenwerken. 
Kenniscentrum Bodem en Veenweiden problematiek als voorbeeld. 

• Roelof Theun Hoen: spreekt op persoonlijke titel: het is een mooi rapport. Opschalen naar de + variant 
mag wel wat sneller. Brede thema’s oppakken en het bedrijfsleven aanhaken. 

• Hedwich Rinkes: Doorgroeien naar het + scenario rendeert, ondanks de financiële investering die dit met 
zich meebrengt. Kunnen en willen moet wel in balans zijn, het moet te dragen zijn. Commitment van 
elkaar is hierbij nodig. 

• Robert Hartogh Heys van de Lier: Sluit aan bij Hedwich Rinkes. 

• Carlo Segers: De kennisinstellingen hebben al een goed EU-netwerk. Krachten bundelen vanuit het 
onderwijs en gebruik maken van de kennis die Firda al heeft. 

• Marja van der Meer: Positief over de + variant. Het wordt steeds concreter voor ons, vooral nu 
Waadhoeke de ambtelijke ondersteuning op orde heeft. De tijd die geschetst wordt voor het toewerken 
naar de + variant is misschien ook wel nodig. Het neemt tijd om stappen zorgvuldig te zetten en rekening 
te houden met de verschillende snelheden. Blij met het rapport. 

• Paul Schoute: Eens met de bevindingen van Waadhoeke. Harlingen staat redelijk aan het begin. 

• Remboud Van Iddekinge: Positief. 

• Rob Jonkman: Positief tegenover het doorgroeien naar de + variant. De gemeente Opsterland heeft 
hierbij de houding dat subsidies die bij buurgemeenten worden binnengehaald goed voor de hele regio 
zijn. 

• Tytsy Willemsma: Neemt het woord namens de ANNO gemeenten. Complimenten over de transitie van 
EPF. Kunnen we een voorbeeld nemen aan het Vlaamse VLEVA? Zij werken met lidmaatschappen. Kan 
goed werken voor het draagvlak richting EPF. Meer gezamenlijk optrekken in projecten, het borgen van 



 

kennis en bijvoorbeeld ook met het opstellen van een Europa agenda. Niet alles zelf willen opbouwen. 
Europa is niet in één jaar klaar. 

• Joyce Walstra: Mooi om te zien dat het naar de + variant gaat. Goed om te kijken wie draagt wat bij en 
wie haalt er wat uit. Er moet ruimte zijn voor segmentatie. Kennisinstellingen hebben al internationale 
netwerken (bijvoorbeeld Nuffic). Zoek hierin de complementariteit op. 

• Friso Douwstra: Het is proces van de lange adem. Hierin zeten we stappen. Wat snel kan, kan snel 
gebeuren. Gaat het te snel, dan ook aangeven. Elkaar hierin verder brengen. Goed om te bewegen. Kom 
met input, dan kunnen we het beleid verder brengen. 

• Jan van der West: NHL Stenden zet meer in op Europa. Samen kom je verder, alleen kun je sneller. 

• Abel Reitsma (Ewout Oppers, via de mail): Gemeente Leeuwarden herkent zich in het advies van de 
stuurgroep om te kiezen voor optie 1. De nuancering die wij mee zouden willen geven dat we optie 2 
(EPF+) nog niet direct als ‘stip op de horizon’ te zetten, maar de komende jaren eerst goed gebruiken om 
met elkaar te verkennen wat de behoeftes van de deelnemende partijen zijn en of een uitbreiding naar 
een volwaardig kenniscentrum wenselijk is. ‘Stip op de horizon’ lijkt te insinueren dat we al weten dat we 
naar EPF+ toe gaan werken, wat ons betreft gaan we dat eerst goed met elkaar onderzoeken. 

De vergadering neemt het advies van de Stuurgroep over om voorlopig door te gaan op de huidige weg – 
met wegnemen van knelpunten – en hierbij de optie EPF+/Kenniscentrum als stip op de horizon te nemen en 
de mogelijkheden daarvan te onderzoeken. De meerderheid van de aanwezigen brengt in om eind 2025 een 
toekomstscenario te presenteren. 

Iedere gemeente reageert uiterlijk half november 2024 schriftelijk via zijn eigen B&W. Tijdens de vergadering 
reageren de aanwezigen alvast kort. 

Friso Douwstra bedankt Berenschot voor hun werk en de toelichting in de vergadering. 

4. Deelname RUG Campus Fryslân aan EPF  

Ter besluitvorming: Instemmen met deelname van de RUG Campus Fryslân aan het EPF. 

• Friso Douwstra geeft aan dat de Stuurgroep adviseert in te stemmen met de deelname van de RUG 
Campus Fryslân van het EPF voor een bedrag van €5.000,- voor 2024 en nadere afspraken te maken met 
de Campus over de bijdrage daarna, waarbij een bijdrage van €7.500,- per jaar, zoals voorgesteld door 
de Campus, als basis wordt genomen.  
 

• Rudolf Theun Hoen stelt voor om andere criteria te gebruiken voor de bijdrage van de kennisinstellingen 
aan het EPF dan studentenaantallen.  Friso Douwstra reageert hierop dat de bijdragen van gemeenten 
ook op basis van een staffel worden vastgesteld. 
 

Rob Jonkman geeft aan dat wat hem betreft een bijdrage van de Campus van minimaal €7.500,- niet 
acceptabel is.  
 

• Abel Reitsma (Ewout Oppers, via de mail): Gemeente Leeuwarden juicht de toetreding van de RUG 
Campus aan EPF toe en stemt hiermee in. We zouden mee willen geven om de bijdrage van de RUG 
Campus goed in afstemming en verhouding met de andere kennisinstellingen vast te stellen, om scheve 
verhoudingen te voorkomen. Dit is een procesmatig advies, geen advies m.b.t. de hoogte van de 
bijdrage van de RUG Campus.  
 



 

• Bas van den Barg meldt dat er ook gespreken worden gevoerd met Van Hall Larenstein en het 
Wetterskip over deelname aan het EPF. Van Hall Larenstein reorganiseert momenteel zijn 
onderzoekcluster. Na afronding hiervan (augustus a.s.) worden de gesprekken over deelname aan het 
EPF voortgezet.  

• Ook het Wetterskip heeft belangstelling getoond voor deelname aan het EPF. Een intern voorstel 
daarvoor is echter door het bestuur van het Wetterskip aangehouden. 

De Algemene Vergadering stemt in met de deelname van de RUG Campus Fryslân aan het EPF. Voor het jaar 
2024 wordt een bijdrage van €5.000,- gevraagd. Over de bijdrage voor 2025 en verder wordt nader overleg 
gevoerd met de Campus, waarbij het aanbod van de Campus van €7.500,- als basis wordt genomen.  

5. Bezoek Friese delegatie Europese Week voor Regio’s en Steden (EWRC 2024), 8 en 9 oktober 2024 

Het conceptprogramma bezoek aan Brussel in de Europese Week van Steden en Regio’s 2024 op 8 en 9 oktober 
wordt gepresenteerd. Bas van den Barg licht toe dat voorafgaand aan het samenstellen van het programma 
thema’s zijn opgehaald bij de gemeenten. 
 

Friso Douwstra: Europarlementariërs zijn tijdens de European Week in Straatsburg. Dit jaar de verdiepingsslag.  
Rob Jonkman: Gemeente Opsterland is het bezoek aan Brussel intern al aan het voorbereiden. Naast het 
programma van EPF gaan zij ook zelf afspraken toevoegen om het bezoek nog waardevoller te maken en te 
voorkomen dat je twee dagen alleen maar informatie aan het ophalen bent. 
Friso Douwstra:  licht toe dat je voor deze aanvullende afspraken wat lucht moet inruimen in het programma. 
Trek samen op in het maken van andere afspraken. 
Roelof Theun Hoen: De inschrijvingen voor de workshops uit het EWRC-programma starten op 1 juli. Wees er op 
tijd bij, de workshops zitten altijd snel vol. 
 

Op verzoek van Friso Douwstra wordt ambtelijk in kaart gebracht wie van 7 t/m 10 oktober aan welke events 
tijdens de European Week of Cities and Regions 2024 deelneemt. Daarnaast wordt er op 30 september door EPF 
een bijeenkomst georganiseerd om een aantal gezamenlijke lobbyboodschappen te definiëren. 

6. Rondvraag en sluiting  
 

Jan Slijkhuis: Brief van provincie Fryslân over de besluitvorming volgt. Deadline voor de besluitvorming is 15 
november 2024.  
Bas van den Barg: Er zijn een aantal mooie EU-subsidies binnengehaald in Friesland. Binnenkort kunnen we 
hierover berichten. 
Friso Douwstra: Maak hierover een tekst die ook door andere gemeenten gebruikt kan worden in 
berichtgevingen en op de socials. 

Volgende Algemene Vergadering: dinsdag 10 december 2024 (15.30-17.30 uur) De Kanselarij, Leeuwarden. 

Friso Douwstra sluit de vergadering op 17.33 uur. 


